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   !!!מראש תודה

 מה כן בסוף נשאר לנו מכל מגילת אסתר... )מאמר לאברכים( 
)מהסוג המודפס שמקבלים מתנה מ'יש חסד' או חברת  קורא יקר: יש לי משימה מעניינת בשבילך... קח מגילת אסתר מזדמנת...  

ובמקביל תצטייד עם טיפקס!! ותתחיל לעבור על המגילה פסוק פסוק... וכעת שים לב: כל מילה במגילה שהיא    'קוים'(
לא רלוונטית ולא עדכנית להיום תמחוק עם הטיפקס!!! לדוגמא: ויהי בימי אחשוורוש... המולך מהודו ועד כוש... נו... 

... אם ככה... תמחוק... המילים 'המולך מהודו ועד כוש' הם  אחשוורוש גם כעת מולך מהודו ועד כוש?? לא!!! לא ידוע לי
נו... המשתה הזה  יום'  רלוונטיים להיום.. הלאה... בשנת שלוש למלכו עשה משתה... שמונים ומאת  ולא  לא עדכניים 

הספיק יום... האם הוא עדיין שבע??? לא!! נראה לי שהוא כבר    180רלוונטי כעת? נכון לעכשיו!!! מי שזלל שם במשתה  
לחזור להיות רעב מאז... אם ככה... תמחוק!! כל המשתה הזה לא רלוונטי... אף אחד לא יצא עם משהו בידיים!!! גם לא  
שבע!! בקיצור: תמחוק כל דבר במגילה שהוא כבר לא רלוונטי... הלאה... בהראותו את עושר כבוד מלכותו ואת יקר... חור 

? האם נשאר משהו אחד מכל העושר האדיר של אחשוורוש?? לא!!! גארנישט!!!  כרפס ותכלת וגו'... זה רלוונטי להיום?
לא ידוע לי שום עמותה או מוסד שעדיין מתוחזק מההון של אחשוורוש... הלאה... תעבור הלאה פסוק פסוק וכל מה 

 בר היחיד שישאר???  אתה יודע מה הד שלא רלוונטי ולא נשאר מזה כלום עד היום תמחוק ומה שכן רלוונטי תשאיר... נו...  
 בעצם עזוב... למה שאני אגיד... תעשה את זה לבד... תגיע לזה בכוחות עצמך...  

ובכן: אם תעבור פסוק פסוק עם טיפקס אתה תגלה שעקרונית ניתן למחוק את כככככל המגילה... שום דבר    -עכ"פ
וטוב שהיה... אמנם היה שם הרבה דרמות...   רלוונטי... היה טוב  מהתיאורים המדליקים וה'מטריפים' שנכתב שם לא 

.. ואגב: כשאני אומר לא רלוונטי אני לא מתכוין בייחס הרבה כסף וזהב... המון כיופים וצחוקים... אבל זה לא רלוונטי.
להיום... אני מתכוין לא רלוונטי אפילו לעשר שנים הסמוכות!!! כי תגיד לי: עשר שנים בלבד לאחר המשתה... האם מעניין 

יודעים שבעשר   כולם  יש משהו שכן  עזוב... מה שהיה היה... אם  ואוי מה הפסדנו...  שנים  את מישהו איך היה שם?? 
)אגב: לא שמים לב אבל כל הרכוש של  הקצרות האלו אחשוורוש הספיק כבר למות... והבנים של המן נצפו מחזרים על הפתחים  

שקוראים לה אסתר שאף אחד לא יודע עד עצם היום הזה מה היא בדיוק עשתה עם כל הרכוש הזה... אבל   אחשוורוש נמצא כעת בידיים של יהודיה
י ליהודי מאוד קל לנחש שהההכל הלך לבנין בית המקדש... רק זה הלך בשקט בלי פרסומת ובלי 'ברכות לראש משביר', כי אם אחשוורוש אמר עד חצ

ר כעת לקחה את ככככל המלכות למקדש... מותר לה... כמו שאחשוורוש העביר את עיר הממלכה שהכוונה היא לבית המקדש... אז אסת  -המלכות
אז מותר למלכה גם היא להזרים את כל הרכוש שלו לים של שלמה... והמלך דריווש לא מתנגד לא רק בגלל שהוא בן   לשושן כי שם היה כסא שלמה...

של אסתר אלא בגלל שהוא בסה"כ בן שבע... בקיצור: אם הרכוש של המן הגיע למרדכי באופן רסמי!! אבל הרכוש של אחשוורוש?? זה כבר הגיע  
   י?? במאמר המוסגר( מהדלת האחורית.. יהודי או לא יהוד

 אבל מה הדבר היחיד שכן נשאר מהמגילה?? מה הם הפסוקים היחידים שהטיפקס לא ימחוק??? 
נשאר... כי ירושלים אמנם   אשר הגלה מירושלים איש יהודי היה בשושן הבירה... מרדכי נשאר... אסתר נשארה... אפילו  

עדיין חרבה אבל היא רלוונטית ועוד איך... היא לא ירדה לרגע אחד מסדר היום... ובקרוב בונה ירושלים ה'... האגרות  
בהסטוריה...   שם  אי  נשארו  אחשוורוש  של  השניות  וגם  אותם(הראשונות  שמתעדת  אסתר  מגילת  בזכות  רק  זה  כן    )וגם  ומה 

נשאר?? כל פרק ט'!!! הפרק ה'משעמם' הזה שכתוב שם הרבה... כן... זה נשאר עד עצם היום הזה... קיימו וקבלו היהודים  
 עליהם ועל זרעם... וימי הפורים האלה לא יעברו מתוך היהודים... זה נשאר!!!! ועוד איך נשאר. 

 אבל!!!!  אחרי שזה הדבר היחיד שכן נשאר מהמגילה... אז אנא ממך קורא יקר:    

אני מבקש ממך: אל תעשה מה שאמרתי... מקודם אמרתי לך שתקח טיפקס ותמחוק כל משפט לא רלוונטי במגילה... 
 אל תעשה את זה... ולמה לא???  אז זהו שלא!!! בסוף חזרתי בי!! 

כי אחרי שהתברר ששום דבר לא נשאר מאחשוורוש והמן והדבר היחיד שנשאר זה הנצחיות של קיום רצון ה'... אז אם  
אוהו רלוונטית... אנחנו צריכים מסמך כזה שיעמיד   כי... כי היא כן רלוונטית!!!ככה... אל תמחוק אפילו מילה מהמגילה...  

לנו את כל החומריות והבלי עולם הזה מול העיניים עם כל הברק המנצנץ ולגלות שלמייעשה הדבר היחיד שנשאר מכל  
זה מסמך מספיק רלוונטי ועדכני שצריך להשאיר אותו עם כל  קברות התאווה זה חיי הנצח של קיימו וקבלו היהודים!!!! 

 כן... קיי"ל: שמי שמחסיר מהמגילה אפילו מילה אחת לא יצא ידי חובה!!!!  העסיסיות...  
יש?? מה  למה??  זועקת:  ודר   והשאלה  ושש  בהט  רצפת  על  שש  ועמודי  כסף  גלילי  'על  בפסוק  הגדולה  הקנאות  מה 

וסוחרת... מה יקרה אם הרצפה תהיה רק בהט ושש וסוחרת בלי 'דר'?? מה יקרה אם נדלל קצת מפרץ היצרים של אותו  
 נבל שפל בפרק ב' של המגילה?? למי זה חסר??

הזו... החומריות  כל  מול  תעמוד  כן!!!  היא:  מפסידים   והתשובה  שאנחנו  לנו  מרגיש  לפעמים  לנו...  קורצת  שלפעמים 
משהו... תעמוד מול כל זה בעיצומו של יום הפורים... אבל אין לך רשות להתקרב... יש את זה רק לאחשוורוש ולך לא...  

... תתמלא למה?? כי אתה חרדי.. ולך אסור ורק לאחשוורוש מותר סמארטפון... רק לו מותר לעשות מה שבא לו... תתגרה
בתחושת נחיתות שלגוי מותר ליהנות בסעודתו של אותו רשע... תתגרה... תתבשל בעצמך... אבל!!!! בסוף המגילה תוציא  

הה זה?  כל  איפה  וסוחרת??  ודר  ושש  בהט  הרצפת  איפה  אחשוורוש?  הוא  איפה  ורגע....  ו...  החוצה  ראש  הלו  לרגע 
תתעורר... מכל זה לא נשאר כלום!!! והדבר היחיד שנשאר זה חיי עולם נטע בתוכנו... על כן על כל דברי האגרת הזאת!!!!  

)אגב: האם זו התשובה על השאלה ששאלתי לפני רגע?? לא!! חלש מאוד!!! תזכיר לי בסוף המאמר לענות את   בגיליון זה  ד אחרון המשך בעמו 

 התשובה האמיתית...( 
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 ולמשלוחי מנות... הצילו....... די... אין לי כח לתחפושות... 

די... נמאס לי!! נמאס לי מהתחפושות האלו... מהמשלוחי מנות האלו... מהתייפייפיות האלו... מהצלופנים והסרטים וה'פורים שמח'  
הזה.. די... אין לי כח שוב לשחק את המשחק.. אין לי כח לכל מפגני הייחצנות האלו... אין לי כח לבכיות של הילדים מה להתחפש...  

שהמשלוח מנות צריך להיות באותו רעיון של התחפושת.. זה  ושיירת הילדים שצריכים להתחפש אותו דבר וכמובן    ואיך אני אראה...
נמאס   יחד....  גם  והתחפושות  מנות  המשלוח  של  ל"רעיון"  חייבת להיות קשורה  וכמובן הברכה חייבת...  ממש מצווה דאורייתא.. 

סלה או מספיק שקית יפה... והההלו... שיראה יפה... ושלא ישימו לב  למי לתת משלוחי מנות והאם לתת להם את הסללי...מהדיון  
שזה המשלוח מנות שקבלנו לפני דקה ושלא נחזיר להם בטעות את מה שהם בעצמם הביאו... ואוי... שכחת להוריד את הפתק שלהם..  

שלא נעים לנו... די די דייי... לא... לא  והכי הכי: שלא ישימו לב שאנחנו נותנים להם רק בגלל שהם נותנים לנו שלא נעים להם מזה  
 בשבילי... אין לי כח למירוץ הניראות הזה... גם יום אחד בשנה אין לי עצבים להיות כזה מתועש...

תבין: בפורים צריך לתת משלוחי מנות... למה??? בשביל להרבות אהבה אחווה שלום ורעות...  מה לעשות שברגע שאני מגיע לזירה  
אני לא מסתדר עם עצמי... זה לא    שאני לא אוהב את עצמי!! של המשלוחי מנות ומתחילים הקשקושים והחשביינ'ת אני פתאום מגלה  

אני... ור' שמעון שקאפ זיע"א כבר לימד אותנו את היסוד: שאם אני לא אוהב את עצמי אוטומטית אני לא יכול לאהוב את השני  
ק  ובוודאי שלא להרבות עוד אהבה... אין לי בכלל אהבה שיהיה לי מה להרבות... אני מרגיש שבמקום להרבות אהבה ואחוה... אני ר 

מה... גם פעם כולם היו כאלו    ?? נראה לך שככה זה היה גם פעם?? נראה לך שלזה התכוונו חז"ל...מרבה עוד אהבה מעושה וצבועה...  
לא יודע!!! לא נראה  ??  )מהבינה מלאכותית(יפים ומתוקים... ומעצבים... ומביאים מגשים ענקים ועוגות פצפוניות ופתק מגולגל ומנוסח  

 לי... 

 נראה לי שמי שבאמת באמת אוהב את חבר שלו... יכול לעשות את זה קצת יותר טבעי!!!  

כל שנה מתחשק לי להכריז מראש: רבותי: מי שרוצה ממני משלוח מנות, אני מודיע לך מראש מה התפריט!! ובכן: אשתי הכינה  
ארבעס טעימים... וגם עוגת כושי... ועוגת שתי שכבות... אני 'אביא' לך חתיכת עוגת כושי ב'צלחת'!! נכניס שם בצלחת עוד פרוסה 

ואני אכתוב לך: ידידי   )את זה אני מסכים לקשור עם סרט... זה בשביל שתרגיש 'מכובד'!!(ארבעס בשקית...    מהעוגה השניה... אני גם אשים לך
היקר: תדע לך שאני אוהב אותך מאוד מאוד... זהו!!! זה התפריט שלנו... ואגב: אם בסוף אשתי תכין עוד עוגה... יתכן שאני אדחוף  

    אה... אתה מוכן לקבל ממני כזה משלוח מנות?? לך מהר עוד פרוסה... זה כבר יהיה בונוס... 

אבל לא!!! אל תדאג... אני לא אתן לך כזה משלוח מנות כי... כי אי אפשר... אי אפשר לעצור את המירוץ בעיצומו... אתה תעלב... כי  
)נניח דוריטוס ירוק, עם  אתה מוכן שאני יאהב אותך רק אם זה יהיה מוגש יפה... עם סכין ומזלג.. ורק אם כל המוצרים יהיו באותו צבע...  

אבל שתדע לך דבר אחד ידידי  רק ככה אני אצליח להרבות אהבה וצלופנים ואחווה ותחפושות בינינו...    קליק ירוק, ועם קריסטל מנטה ירוק(
אם בטעות יגיע לך ממני כזה משלוח מנות עם העוגות שהזכרתי תדע לך שזה בסה"כ כי אני באמת אוהב אותך!!! ולכן אני   היקר!!!

אם אני כן    אבל גם אם לא...  שלי....  -מרגיש מספיק היימיש לתת לך משהו שבאמת אוהב, באמת מושקע, באמת נאפה עם כל הלב
 אגיש לך משלוח מנות מעוצב וצעקני... אל תעלב... זה בסה"כ אומר שאני לא אוהב אותך בדיוק כמו שאני לא אוהב את עצמי...  

בין כך ובין כך מי שבסוף תמיד מציל את המצב זה פורים בעצמו!!! אחרי מנחה גדולה אני שותה שלוש כוסות יין והראש מתחיל  
להסתובב... ואז סו"ס מורידים ככפות ומשילים תחפושות... ואז מתחילים החיבוקים האמיתיים עם הדמעות הכנות!!!!! אוהו... סוף  

ויות היינו צריכים לקלף ולקלף עד שהגענו למקום האמיתי הזה!!!  ע. כמה שכבות של תחפושות והצטעצסוף... כמה חיכינו לרגע הזה..
ואני כשאני הלום יין... אני יכול ללכת ברחוב ופתאום אני רואה מהעבר השני של הכביש את חבר שלי... ואני צועק לו מרחוק ישר  

וקולע: כן!!! אני אוהב אותך... ואז הוא מחזיר לי בחזרה... רגע... זה הדדי??   ולעניין: הההלו... אתה אוהב אותי??? והוא עונה לי קצר
מה... גם אתה אוהב אותי?? ואני עונה לו בצעקה: בטח!!! ואז אנחנו מתחבקים וזהו!! זה אמיתי... לגמרי אמיתי... השתכנעתי סופית...  

כפת לי הצלופנים... העיצובים... בינינו... כל העיצובים האלו לא  חבל!!! חבל שבזבזתי עליו משלוח מנות... לא איכפת לי הכסף... אי
והתברר שאנחנו באמת   את השני:  אני לא השתכנעתי... אבל עכשיו שאלנו אחד  שגם  וההראיה  שכנעו אותו שאני אוהב אותו!!! 

 אוהבים...
--- 

 אני לא יודע מה רציתי לומר במאמר הזה... מה שבטוח: הוצאתי קיטור...  
אכתי עבדי אחשוורוש אנן!!! -אבל בינינו... יכול להיות שצורת החיים המעושה שנכפתה עלינו בתרבות הנוכחית זה חלק בלתי נפרד מ

אחד מהמאפיינים המוצהרים של גלות פרס שהם היו מנומסים ומדברים ברמזים... 'דמחוי ליה במחוג'!! מין שיח כזה של מתחת  
רגו אותו, כי )ר' ניסים גאון מציין שהנס שהיה לרבי יהושע בן חנניה אצל הקיסר שהוא התווכח עם אותו מין והוא לא ידע לפרש תנועות ידיים ורמיזות וההשלחן. 

והנימוס הזה של הפרסיים לא נובע מעדינות    'גברא דלא ידע מאי מחווי ליה במחוג יתיב קמיה מלכא וקטלוהו,' אומר ר"נ גאון שזה היה מלך פרסיים(
 מרמות רוחא!!! וכנראה שזה לא דילג עלינו ואנחנו חיים בתוך התרבות המעושה הזו...   הנפש אלא

ומה שהכי מעצבן זה שמי שמעיז להיות טבעי כפי שעשה אותו אלוקים... הוא כבר נהפך להיות בן אדם זול ולא מכובד כי הוא העיז  
 להיות נורמלי לפי הפירמה המקורית של ה'...  

במילים הניסים...  בעל  זה  על  נכווין  אולי  קדימה...  די    -אז  בתוכנו...  שחדרה  הפרסיות  נגד  למלחמה  נצא  בא  המלחמות!!!!  ועל 
 להצטעצויות... די לניראות... די להרשים כל הזמן... די להשקיע כ"כ הרבה משאבים בלשחק את המשחק ולדפוק הופעה...

די לתחפושת הזו!!! בא נחליט שכולנו בבת אחת מפשיטים תחפושות... מתחילים להיות טבעיים... ותאמין לי... בדורנו אם אני באמת 
 רוצה להרבות אהבה אחווה שלום ורעות... היות ואני מאוד מאוד אוהב אותך... אני מפרגן לך את מה שהייתי מפרגן לעצמי!!! 

הייתי מפרגן לעצמי שתוותר לי ותתן לי לחיות איך שאני רוצה... ותסכים לסלוח לי שאני לא כל היום בהופעה מולך... זה מה שהייתי  
כמוך... אז אני  מפרגן לעצמי להירגע שאני לא כל היום בהופעה מולך... והיות וזה מה שאני מפרגן לעצמי ואני מחויב באהבך לרעך  

נותן לך את זה במתנה כמשלוח מנות!!! ידידי היקר... תרגיש נוח... תעשה מה שאתה רוצה... מצידי תלך עם שלייקס ועם סנדלים...  
בכיף... אני מקבל אותך איך שאתה... אם תסכים להחזיר לי בחזרה משלוח מנות שכזה... אני אשמח מאוד... זה יראה לי כמה גם אתה  

 כמות שאתה!!! אנא... תאשר את קבלת המשלוח מנות... פורים שמח... תי... אבל גם אם לא... אני אוהב אותך אוהב או

 

  



 

  

 מאמר משעמם..  

 עבור מי שלא השתכר בפורים... 

שזה   הכתות...  לתופעת  גוברת  מודעות  ישנה  כיום 
ללכוד  חולני  דחף  להם  שיש  כאלו  שישנם  אומר 
הכת   ומנהיג  שלהם,  הרגשי  מכבש  תחת  אנשים 
מסנף לעצמו כוחות רוחניים גדולים ומשתלט וכובש  
את הנפש של מעריציו ואז הוא מתעמר בהם כחומר 

היוצר...   מעגלי  ביד  א.  בכת:  ברורים  מאוד  מאפיינים  )יש 

סחיטה  ג.  המשפחתי.  התא  של  הפרדה  או  חדירה  ב.  סודיות. 
בכת   להיות  זכה  שלא  מי  כל  בגנות  ולדבר  לפסול  ד.  בכספים. 

בסוד הכת( לבא  זכה  שלא  מי  עם  לדבר  יותר    .)ולאסור  התעסקות  ה. 
המרכזי   הדבר  ולטעמי  ו.  הכת.  בעל  של  שמו  בהערצת  מידי 
יהיו   לא  ח"ו  שהם  ומשגיח  דואג  שה'גורו'  כת,  חברי  שמאפיין 
ולתחושת   לדרור  פוזל  טבעי  באופן  מאושר  אדם  כי  מאושרים, 

ודו"ק(   לקוחות  השמירת  על  מאיים  שזה  עכ"פ  חירות 
לאחרונה מדברים על תופעת הכתות והתגברה לזה  
שואל   אתה  אם  בינינו...  אבל  שכך...  וטוב  המודעות 

ע מזה  שעושים  כמה  לא  אותי,  זה  עדיין  סק... 
הרבה  באמת  אין  למייעשה  סו"ס  כי  הכצעקתה... 
כתות... כי גם כתות שכבר קיימות הציבור השפוי די  
ההתנהגות   כי  אותם...   ומזהה  עליהם  עולה  מהר 
ניכר   מהר  די  ומזוייף  בנוף  חריגה  רוב  ע"פ  שלהם 

)עיקר הסכנה זה דווקא לאלו שכבר לכודים שם בפנים מתוכו...  

שהם   לשמוע  כשירים  לא  והם  הברזל  מסך  עליהם  סגר  וכבר 

מצויה    לכודים(   היותר  התופעה  לטעמי    אבל!!!!! 
זה   מדברים...  ולא  כמעט  ועליה  מורכבת  והיותר 
מסתופף  שמי  באמת,  גדולים  באנשים  כשמדובר 
מהגדלות  לאחוריו  ראש  בבת  נרתע  באמת  בצלם 
מדובר  לחילופין  או  שלהם..  הרוחני  קומה  והשיעור 

שמ של  ברב  בשילוב  לתלמידיו,  ומתמסר  שקיע 
וכתוצאה מזה, באופן   נפש,  ומסירות  גדלות בתורה 
טבעי נוצרת הילה של הערצה וכבוד סביב הרב... וכאן 
לשם שינוי... זה מגיע לאותו רב או צדיק ביושר!!! כי 
של   הילה  מייצר   לא  עצמו  שמצד  בצדיק  מדובר 

תופעת הערצה מתוך כוונות זדוניות וכדו'... אלא זו  
מרוממת   אישיות  לכל  שמתלווה  טבעית  לוואי 
שמקרינה על כל הסובב... זה כמו ר' חיים קנייבסקי  
ישראל  הבית  מרן  וכ"ק  שך  הרב  ומרן  בשעתו 

 וכיוצ"ב...   

כאן תמיד יש את הכמה משתוקקים...    אלא שכאן!!!! 
להציב  יודעים  ולא  בוויסות  כללי  קושי  להם  שיש 
תסמיני  עצמם  לבין  בינם  מפתחים  והם  גבולות, 
לבין   בינו  מפתח  התלמיד/החסיד  כלומר:  תלות... 
מול   מווסתת  לא  והתבטלות  תלותיות  דפוס  עצמו 
רבו... וקח בחשבון שיתכן ויופיעו כאן כל התסמינים 

זה לא מגיע מהרב, אלא    אבל זה חד צדדי!!! של כת,  
ולו נטו מהתלמיד, וזה די מבלבל...   )וחשוב להבחין בזה, 

בשביל שבמקום 'להוקיע' את הרב... צריך לטפל בעיקר בתלמיד... 
ולא תמיד זה יכול להגיע מצידו של הרב, כי זה יהיה אגרסיבי מידי  

 דוחה לימין מקרבת ודו"ק( וממילא עדין מידי בתמרון שבין שמאל  

אותי...   שואל  אתה  תכונה  ואם  של  סוג  זה  לטעמי 
ואומר לך בנימה אישית:   ואופי!!! יש אופי פולחני!!!

יש לי שייכ'ת ואחיזה באופי הזה... יש לי מטבעי נטיה 
שהתווסתתי..   עד  בעבר  כאלו  תקופות  לי  והיו  כזו 

עכ"פ   )ונשארתי על אותה משבצת רק בצורה מווסתת ומאוזנת(
מאוד   רגישות  רף  אישי  באופן  לי  יש  מזה  כתוצאה 
מרגיש  אני  הזה  מהמקום  ולכן  הזה!!!  לנושא  גבוה 
היימיש לפנות אליך ידידי: שתדע לך שהתבטלות לא 

מיני  לכל  לחילופין  או  מסוימת  לאישיות  מווסתת 
ובדיקה!!!   מעקב  עליונים... זה משהו שצריך  כוחות 
זה לא חובבני... זה עלול להתגלות כפולחן זר שהוא 
כפסע בינך לבין להיכשל בחטא העגל שה' 'לא כל כך'  

 אוהב את זה... 

בניגוד למה לליטאים שחושבים שההתבטלות   ושוב:
  לא זו טעות שמצויה אצל חסידים... תשמע לי... זה  

וליטאים...   לחסידים  לאופי!!! קשור  קשור  יש    זה 
אנשים שבטבעם נוטים לפתח רגש הישענות ותלות  
שמעניק   מופשט  עליון  כח  או  אישיות  איזושהי  על 
איזה   או  חמסא  להיות  יכול  זה  נפשי...  חוסן  להם 

)שלא תבין: כולנו אוהבים דבש או סכין מבורך, מטבע שמירה..  

דולר או נר מהצדיק... זה יכול להיות מטען רגשי...  זה מזכרת... זה  
אפילו יכול להיות קדוש ומבורך... השאלה היא עד לאן זה לוקח  
אותך!!! אם הדבש הזה נהפך לשומר ראש שלך והוא הציל אותך  

כמ לך  אז  טיל  ותאמר: מפגיעת  לו  ותשתחווה  בשעתו  סנחריב  ו 
אלה אלוהיך ישראל... על זה נאמר: עד מתי אתם פוסחים על שתי  

ש בעניין  לענות  מה  לו  שיש  מי  ובאותה    יקום!!(- הסעיפים.. 
הולך  שהוא  מסוים  בצדיק  להתבטא  יכול  זה  מידה 
בעצמו  שהוא  וכוחות  השפעות  אליו  ומייחס  אליו 
מפותח  הכי  הזה  התחום  הכי:  והכי  בי...  משפיע 
לאחרונה בקברי צדיקים!!! ופה אני שוב נכנס לנושא  

והישועות שאם שמת לב אני מרבה של הסגולות 
לדבר על זה ושמתי לב שאני די בודד במערכה  

הכצעקתה   מבינים  שלא  הרבה  היא  ויש  )והאמת 

שאני שמח שלא מבינים. כי מי שלא מבין זה לא אומר שיש  
כ אומר שהוא לא רואה את זה  לו בעיה בהבנה... זה בסה"

הכל   הלוואי...  ככה  ואם  זה...  את  רואה  שאני  מהזוית 
בסדר... זה באמת לא בעיה... ואגב: ארך לי זמן להבין את 
זה וטוב מאוחר מכלום!!! דא עקא!!! שמה לעשות שיש לי  
הרבה   בצורה  זה  את  שתופסים  חברים  הרבה  מידי  יותר 

ה עובד מאוד טוב!!!   יותר פולחנית... הההראיה שבשיווק ז
ואני משוכנע שמי שמתפעל ומייצר את השפראך הזה הוא 
לי   וזה ההסבר היחיד שלי למה רק  לא כזה באופי שלו... 
ולעוד כמה אנשים זה כ"כ מפריע. ההלו... זה 'יבחר אלוהים 

 חדשים' ממש(  

אי לכך ובהתאם לזאת: אני פונה למי שכן מבין  
על מה אני מדבר: תדע לך: שכל השפראך הזה שאני  
לי   ומביא  לי  עוזר  הוא  ואז  חמישי  שני  לצדיק  הולך 
ישועה ואז אני מפרסם אותו, ורחל קוראת לי ועוזרת  

הוא   הזה  השפראך  וכו'  מחטא  לי  כפסע  כפסע!!!! 
 העגל!!!  

רשב"י:    דעת  שלפי  היומי  בדף  כעת  למדנו  שתבין: 
חטא העגל לא היה ע"ז... אלא מאי? היות ועד אותו 
יום משה רבינו היה המתווך בינינו לבין ה' וכעת 'זה 
משה האיש לא ידענו מה היה לו' אז ישראל חיפשו 

מסיכה!!!   בעגל  בחרו  הם  ולכן  אחר...  והם  מתווך 
חשבו לא  את    לרגע  שמביא  זה  הוא  עצמו,  שהעגל 

הישועה... אלא רק רצו שיהיה להם מול מי לעמוד!! 
רבש"ע: מהיום אנחנו עומדים מול העגל, והוא יעמוד 

 מולך...  

ולזה קוראים חטא העגל!!! ועל זה נשברו הלוחות!!!!  
 נקודה!!!!  

נדבק   או  מסוים  לקבר  שהולך  אחד  כל  ומעתה: 
לסגולה או איזה דבש ומגיע מזוית רגשית שיש פה 
לא  והרבש"ע  לי  עוזר  והוא  מולו  עומד  שאני  כח 
מה  לעצמך  לענות  אמור  אתה  הההלו...  בתמונה... 
בדיוק ההבדל בין זה לחטא העגל... תענה לעצמך!!!  

העגל  זה לא אני, זה רשב"י שבכבודו ובעצמו אומר: ש

בינם   כמתווך  בו  בחרו  שישראל  בזה  ביטוי  לידי  בא 
ומתרפסים.  פונים  אנו  אליו  עגל,  לנו  יש  ה'!!!  לבין 
אותו אנחנו משבחים ואליו אנו כורעים ומשתטחים 
והוא!!! הוא יעביר את הבקשות שלנו לרבש"ע... זהו 

 ידידי היקר!! תתמודד עם זה... אלו הם הנתונים... 
ולבטל   לזלזל  הלוקסוס  את  כעת  לך  אין  והההלו... 

יד את ה'שטויות' שאני מדבר כעת   כי זה לא  במחי 
חובבני... זה לא משחק ילדים... אני לא מדבר איתך 
על איזה חומרה שלא לאכול שרויה או יבול נכרי... אני  
מדבר איתך על חטא בקנה מידה של חטא העגל שזה 
יהרג ולא יעבור!!!! זה נושא שאנחנו מוכרחים למצות 
אנשים   הרבה  כנראה  יש  שוב!!!  מה??  רק  אותו.. 

ניים... וגם כשהם יגיעו לצדיק שמטבעם הם לא פולח
וישתטחו על קברו... הם לא יקחו את זה רחוק... הם 
בגלל  ולא  שמשפיע...  עליון  לכח  אותו  יהפכו  לא 
צדקות אלא בגלל שהם לא בקטע הזה... אין להם את 

הזו.. חובבי    המסטיות  לא  שגם  הזה  מהסוג  הם 
)זה  קברים ואין להם שייכ'ת ותיקונים והשתטחויות...  

  סוג אנשים שגם אם היו גרים בהודו, הם לא היו עובדים לבודה...( 
היותר  הטיפוסים  בשביל  פה  שאני  זהו!!  אז 
נטיה   לנו  יש  זה...  את  לנו  יש  ההלו...  פולחניים... 
עליונים  לכוחות  להישאב  להשתטח,  להתבטל, 

עליהם...   הולך  ולהישען  כשזה  מאוד  חיובי  כח  זה  )ואגב: 

הנכון!!(   סיכון למקום  בקבוצת  שאנו  לדעת  וצריך 
הרבה  הרבה  שהוא  חטא  של  באביזרייהו  להיכשל 

 יותר חמור מחילול שבת!!! זה לשחק באש!!!  

--- 

עד לא לפני הרבה זמן, הייתי זהיר... חששתי לדבר על  
כמין  שלי  בעיניים  הצטייר  תמיד  זה  שוב,  כי  זה... 
ביקורת קנטרנית שמגיעה מביהמ"ד הליטאי... אותם 
בהתבטלות  שלהם  מהחיים  מבינים  שלא  ליטאים 
לצדיק. הם מצידם 'כופרים הכל' וכל איזכור של צדיק  

א  וטרף  פסול  מיד  זה  ה'  של  זהו!! ברקע  אז  צלם... 
שבעקבות דף היומי )סג.( מצאתי מהרש"א מבהיל!!!  

בפרשה...   בפסוק  פשט  מסביר  ויאמר  המהרש"א 
העם   את  העל  אלי  אומר  אתה  ראה  ה',  אל  משה 

שמשה   הזה!!! הפשטות  בשיא  מסביר  המהרש"א 
  משה טוען ככה: רבינו בא בסנגוריה על עם ישראל...   

אתה   פה...  קרה  מה  תראה  עם  רבש"ע...  על  כועס 
ישיר... הם   ית' באופן  לפנות אליך  ישראל שבמקום 

הלא הוא העגל... ולכן כעסת ואמרת    -בחרו במתווך
והעם   אתה  מזה  עלה  'לך  העלית לי   וכו'...   אשר 

לא אעלה בקרבך...'  אומר   כי  לפניך מלאך  ושלחתי 
משה רבינו... אם זו התוצאה!!! יוצא א"כ שעם ישראל  

טעו!!!!   לגמרי  חשבו  לא  שהם  מה  בדיוק  זה  נו... 
רבש"ע...   - ראה וזה הפירוש:   שיקרה וזה מה שקרה...

הזה!!!אם   העם  את  העל  אלי  אומר  מה   אתה  אז 
הטענה על עם ישראל שאמרו על העגל 'אלה אלוהיך 

משה רבינו, גם אני   -הרי גם אניאשר העלוך', ישראל 
מעלה את  איש האלוקים, אז בדיוק כמו שאני כעת  

אז זה שהם חשבו שהעגל    ביכול בלעדיך... העם הזה כ 
כך המהרש"א  לא מגיע..   יעלה אותם כשראו שאני 

וה' מקבל את הטענה של משה וחוזר לשכון    -מבאר
בתוכנו... ואני יצאתי מהמהרש"א הזה נרעש כולי!!! 

כי משה רבינו במילים אחרות מעמיד כאן  ולמה???  
זו טעות  רבש"ע: חטא העגל  את הדברים על השלחן:

צפויה!!!  טעות  אפשר   מובנית!!!  ישראל...  עם  אצל 
לעשות   מה  כי  בזה...  טעו  הם  למה  אותם  להבין 
שישראל סו"ס כן מחונכים על תיווך מסוים!! סו"ס  
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וביניכם  ישראל  בין  'עומד  שהוא  משה  את  לנו  יש 
על   גדלים  גם  אנחנו  ולכן  ה''  דבר  את  לכם  להגיד 
את  מעלה  שהצדיק  ש...  בסגנון  משפטים 
גופי   וזה  הצדיק,  בהשפעת  מגיע  והכל  התפילות... 
תורה מלאים שכשה' משפיע רוח נבואה על שבעים  
יורד   זה  וממשה  משה  על  מאציל  הוא  זקנים, 

יש ביהדות עליהם...  כאלו  תקדימים  לנו  יש   !!!
כל  לזה  יש  רק  לישראל...  רבינו  בייחסים של משה 
מיני הסתייגויות וחילוקים עדינים וכאן מגיע משה  
ישראל   עם  רבש"ע:  זכות:   ומלמד  ובעצמו  בכבודו 
לעגל   רבינו  משה  שבין  בהבדל  להתבלבל  עלולים 

 מסיכה... 

קלף!!!!!!  קבלתי  בכבודו    וכאן  רבינו  משה  פתאום 
שעלול  הצפוי  הסיכון  את  בפנינו  מעמיד  ובעצמו 
להיות לנו ישירות בגללו!! אי לכך טיירע יידן... אומר  
עליכם   לימדתי  הזה  שבמקרה  נכון  רבינו...  משה 
אבל  שלי...  הטענה  את  קיבל  שה'  ונכון  זכות.. 
עדיין!!! עדיין מדובר חטא העגל!!!! וחטא העגל זה  

 שניתן לקחת עליו ריזיקות נוספות...  לא משהו 
--- 

ולכן אני כאן עושה את שלי... אנא... זה לא צחוק...  
 זה אש!!!  

היות והנושא של התבטלות והתקשרות לצדיק הוא  
נושא מאוד עדין ומסוכן!!!! נושא שבקלי קלות אתה 
חטא   לבין  לצדיק  התקשרות  בין  להחליף  יכול 

לדעת   צריכים  אנחנו  אז  לא  העגל....  נושא  שזה 
בכל פעם שיש צל צילו של חשש להיכשל   חובבני...

 צריך לקחת מאה צעדים אחורה! 
בשתי  לבחור  יכול  אתה  הזה,  בנושא  לכך:  ואי 

 אפשרויות: 
או להיות חכם עד הסוף ולהבין!!!! או להיות טיפש   

 גמור!!!  
עם שתי הקצוות האלו אין לי בעיה... חכם עד הסוף 
זה אחד שילמד את הנושא עד הסוף... למדן אמיתי 
אמיתית   התקשרות  בין  בדקיות  להבדיל  שיודע 

(לא רק שבסדר  לטראגית... ועם כזה אחד הכל בסדר...  

ש מהותיות  בסוגיות  השגה  לו  ויש  זכה  הוא  אין -אלא  עכ"פ  לי 

בהם( בהירות  בעיה...   מספיק  לי  אין  החכם  עם  אז 
גמור...   השוטה  עם  בעיה  לי  אין  גם  מידה  באותה 
שוטה גמור שניגש לקבר של צדיק ומבקש: הצדיק 
הוא  בעיה...  אין  בזה  גם  אותי...  תושיע  לי...  תעזור 
בין  מתבלבל  בסה"כ  והוא  לקב"ה...  באמת  מתכוין 

כבר כתבתי כאן בעלון שההוכחה שזה לא  )הצדיק לה'... 
מעשה שכשלא ירד גשם היו שולחים ילדים  בעיה מההוא 

היה   והוא  גשם  ממנו  מבקשים  היו  והם  הנחבא  לחנן 
מתפלל: ה' עשה למען אלו שלא יודעים להבחין בין אבא  
שמוריד גשם לאבא שלא מוריד גשם, רואים מכאן שילד  
שמגיע לצדיק ופונה אליו כאילו הצדיק הוא הרבש"ע... אין  

רץ לקראת אבא אחר כי הוא  בזה בעיה!!! כי זה כמו ילד ש
התבלבל וחשב שזה אבא שלו... וכי אבא שלו יעלב שהילד 
שלו הימר אותו באבא אחר?? לא!! הוא התכוין לאבא, רק  
הוא טעה וחשב שזה אבא... כנ"ל ישנם יהודים פשוטים 
שכשהם מגיעים לצדיק הם מתכוונים לרבש"ע... רק תקוע  

בלבול... זה    להם בראש שהצדיק זה הרבש"ע... זה סתם

רק מה... איפה הבעיה   (  ..יותר חמוד מאשר בגידה 
 שלי מתחילה??? 

 כמוני!!!!!!!    - במי שחצי חכם חצי טיפש 

אני כדוגמא מצד אחד לא בקי לעת עתה בסוגיה של 
לגמרי   לא  אני  שני  ומצד  לצדיקים...  התבטלות 
טיפש... ממילא כשאני מגיע לצדיק או לקבר מתוך  
הבנה שבאתי אליו!!! הוא הזמין אותי!!! אני מתנהל  

מולו!! הוא מתקן אותי!! אני משתטח לו... מדליק לו... 
הולך  הוא  ואז  אותו,  מפרסם  לכבודו.  מזו'נות   נותן 

 במקביל ומסדר אותי מול הרבש"ע.  

זה... זה... זה... זה לא... זה לא נשמע טוב... זה נשמע   
אשמח להתבדות!!! ואני מתחנן... אנא  רע מאוד!!!!!   

לי   ולהסביר  לבא  שמוכן  מי  רחמנים...  יהודים  מכם... 
למה זה בסדר ומה ההבדל בין זה לחטא העגל ?!? אנא  
מכם... תעזרו לי להבין... אני מאוד אשמח לשמוע שאני 

 טועה... 
איום  שזה  שחושב  היחיד  המשוגע  אני  למה  רבש"ע: 

 ונורא??? 
די צפוי שאחרי שכתבתי מאמר זה    עכשיו שלא תבין!!! 

בעלי  מרוממים  ה'  מעובדי  תגובות  אקבל  ואני  יתכן 
ונניח   ממני,  יותר  הרבה  הזה  בנושא  שמבינים  השגה 
להקשיב   סבלנות  לי  שהיה  ונניח  לי...  יסבירו  שהם 
שעתים ואולי יותר ונניח שלקחתי ריטלין לפני כן, ונניח 

הצ הם  רב  מאמץ  לאחר  וב"ה  כשרון  בעל  ליחו  שאני 
להסביר לי את הסוגיה. זהו... אני כבר מסודר!! אני כבר 
לא חצי חכם חצי טיפש... אני כבר חכם גדול ואני כבר 
יודע איך לגשת נכון להתבטלות לצדיק.. אבל מה יעשו 
לי כל אלו שימשיכו להיות חצי חכם חצי טיפש וימשיכו  

עת בעלוני להבין את השפראך כפי שאני רואה אותו כ
הצדקה בלי שום אוקימתות ודקויות ש'עושים' שזה לא 
יהיה בעיה... רבש"ע: אני מוכן לחזור בי כל רגע נתון, רק  

 תסבירו לי...  

 --- 

עכשיו: בשביל קצת לרפד את מה שאמרתי... אני אציג 
ובכן: יש אופנים מסוימים   בקצרה כמה הסתייגויות... 
דבר  הרבש"ע...  מול  בתיווך  להשתמש  מותר  שדווקא 
עליו   שיתפלל  מצדיק  לבקש  ליהודי  מותר  ראשון: 

המקובל   במקביל המושג  מגיע  ומכאן  שלי...  לתפילה 
שהתפללה  חנה  וגם  מצדיק,  ברכה  לבקש  שהולכים 
רק   זה  אבל  מעלי,  טובה  ברכה  קבלה  וגם  לב  בעומק 

הלאה... ישנם מצבי    מקביל לתפילה שלי!!! בתנאי שזה  
חירום ותקופות יוצאות דופן שאז הצדיק נאלץ להיות 

בלעדי ונזופים מתווך  מומרים  כשישראל  זה  אם   ...
תקופה  במשך  שאז  העגל..  חטא  לאחר  כמו  למקום 

הקשר הבלעדי!! עד כדי    קצרה משה באמת היה איש
היו  ישראל  ה',  עם  לדבר  יוצא  היה  שכשמשה  כך!!!! 
עומדים איש פתח אהלו ומשתחוים מול משה... ושים  
לב: המחזה הזה מקביל לגמרי לחטא העגל... ובכל זאת 

)וזה גופא הטענה של באופן חריג זה היה מותר לשעתו!!!  

אבל גם אז!!! זה לא מהלך   משה ראה אתה אומר אלי וכו...( 
הפסקת  של  שעה  הוראת  זו  קבוע!!!  ולא  אידיאלי 
הקצר   את  יתקן  רבינו  שמשה  עד  יזומה...  חשמל 

בתוכנו...   לשכון  יחזור  ה'  ושוב  כעת החשמלי  אתה  )נו... 

רגע אחד   מבלבלת!!!  הקבלה  איזו  המורכבות...?  עוצמת  קולט את 
אם   ואח"כ  אסורה  לעגל  והשתחוואה  מותרת  למשה  השתחוואה 

גזר   משתחוים ליואש המלך כמו שמשתחוים למשה אז שם נחתם 
דינם לחורבן בית ראשון... נו... כעת לך תסביר מתי זה נכון ומתי זה  

כמו כן: לאורך    עגל...? למה למשה מותר להשתחוות וליואש לא?(
כבהמה...'   ש'מעשיהם  נדחות  נשמות  היו  הדורות  כל 
ובייחס אליהם הצדיק  אלו שאין להם זיק של יהדות, 
נאלץ לפרוש עליהם חסות ולעמוד בפרץ ולשמש כאיש 
הקשר בינם לבין ה'... אבל גם כאן אסור להתבלבל!!!  
סוציאלי...  שירות  של  תקן  זה  אידיאלי.  מצב  לא  זה 

חסות על מי שלא לוקח אחריות על עצמו  הצדיק פורש  
ומפרנס אותם מהקב חרובין שלו... אבל זה לא שם של  

!! הנה לך מדגם של כמה  מהלך... אלא שם של מחדל!
 'לא אמרן', בנושא זה... שרק תבין עד כמה זה מורכב... 

)לדוגמא: לראות יהודי פשוט מגיע לצדיק שהצדיק 'יתן לו ישועה'  
'ויביא לו ברכה' והצדיק מביא לו ישועה ומתקן אותו ומברך אותו 
ומעלה אותו... ואתה עובד ה', הבא בתור, רואה את השפראך הזה 
אליך  בייחס  ואילו  אליו  בייחס  נכון  שזה  להבין  ממך  ונדרש 

העגל... בחטא  גובל  הזה  היום    השפראך  התפללת  סליחה...  כי 
לך   אין  מה...  למה??  ישועה?  לך  מביא  הצדיק  וכי  שחרית... 
תקשורת עם הרבש"ע?? איזה היתר יש לך לתפוס ישות ולהפוך 

לבין ה'?( וכן הלאה...    אותו למתווך בלעדי בינך  וכן הלאה 
עם  שמסתבכים  כאלו  יש  נוספת:  הסתייגות  עוד 

דווקא בזה אין  המושג שהצדיק מעלה על תפילות!! ו
שום בעיה... הצדיק בסה"כ משמש כאמצעי שינוע  
מול   ישירות  התפללתי  שאני  לתפילה  ועליה 
בעיה   שום  אין  אחרונה:  הסתייגות  עוד  הרבש"ע... 
בלהאמין בזכות הצדיק!!! שאב הרחמן ישמע קולנו 

ונשאתי   -בהילולא דבר יוחאי... בטח... זה גופי תורה
מלאה בזכות הצדיק    לכל המקום בעבורם... והתורה

שמגינה על כל הדור וכל העולם ניזון בשביל חנינא 
בזכות  העולם  את  זן  שהוא  רבש"ע  זה  אבל  בני... 
לצדיק   שמייחסת  השערה  כחוט  וסטיה  הצדיק!! 
עצמו את השפע ואתה בעיצומו של עגל ומחולות!! 

)חוץ מאהרן מישהו מוכן לקחת אחריות על חטא העגל  

 ??  הכהן(

וממילא אם אתה שואל אותי כמו חבר: בנושא הזה  
עד  מבין  שאתה  או  קלאצ'...  חצי  להיות  שייך  לא 
אני   לגמרי...  זה  את  שתעזוב  או  הז...  בנושא  הסוף 
בחובבנות   שמגיע  מהליטאי  מזדעזע  אישי  באופן 
והתקשרויות  השתטחויות  לי  לדקלם  ומתחיל 
יודע מה רמת   לצדיקים כי לכה"פ אני בתור ליטאי 

הבנה וגסות ההגדרה שלו בנושא הזה...  ולפי איך ה
היא   מבחינתו  ההתקשרות  זה...  את  תופס  שהוא 
להיות  שתחזור  או  נפשך...  ממה  ולכן  פסול!!  דבר 
ליטאי שמנוטרל לגמרי מהנושא הזה... או שתלמד 
פי  על  מעוגן  שזה  ותוודא  הסוף  עד  הסוגיה  את 

מעוג  יהיה  שזה  רוצה...  מאוד  אתה  )אם  ן  התורה... 
משום   -לפי תורת רשב"י.. .נשמע קצת יותר ידידותי

מה( כי חובבני ? ! ? חובבני זה לא!!! ואם תשים לב:  
במאמר הזה כתבתי רק מה לא!!!! מה כן?? זה כבר 
ואין בכוונתי להסביר את זה אי   שיעורי בית שלך... 
ומפחיד מידי  נושא מהותי  כי אני חושב שזה  פעם 

א בשנים...  בו  לדרוש  לשם בשביל  כוונתי  ה'...  נא 
שמים!! ענני ה' ענני שלא יחשבו שהתכוונתי כוונות  
טועה   אני  למה  לשמוע  אשמח  מאוד  אחרות... 
אני  לצערי  אז  לשתוק...  ימשיכו  עוד  וכל  בגדול... 
צודק ואם ככה גם אתה צריך להצטרף להעמיד את  

 הדברים כי בנפשנו הוא... מי לה' אלי.
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 מאמר לצופה מחוץ לחצר גינת ביתן המלך.... 

שאנחנו    (-)המשך מרגישים  שאנחנו  הקשים  הרגעים  את  יש  לכולנו  יקר:  אברך  כן... 
ויש כאלו שיכולים להרשות לעצמם כל מיני   גדול...  מפסידים משהו... סו"ס יש עולם 
משאלות לב שאין לו את האפשרות להרשות לעצמך... ואתה בגלל השמרנות שלך נאלץ 

גם אותו אחד   אבל אל תשכח שלא רק אתה מפסיד!!! לפרוש משלל מילויי סיפוקים...  
 שיהיה לך ברור שמה שמפריד ביניכם זה יום אחד! שכעת נהנה איפה שאתה לא... 

לא... מחר אתם שוים!!! מחר שניכם רעבים אותו   ואתה  אם הוא הלך היום למסעדה 
דבר... אם הוא יצא לחו"ל ואתה לא... אז נכון... הוא היה בחו"ל אבל ברגע שהוא יחזור  

אבל!!!! מי שקנה קנייני נצח בבחיים. הרי והלך   מחו"ל... שניכם נמצאים באותו מקום!! 
לפניך צדקך ומי שנהנה מהחיים הרי שום דבר לא נותר לו... אחשוורוש ואביון של פורים  

 עד כאן דברים הפשוטים!! שלא יזיק לנו לשנן גם אותם...  נמצאים באותה שורה... 
אבל אם כבר מדברים על משק החיים הפלאי של אברך... אולי זו הזדמנות לשתף ---

זה איך!!! איך אברך גומר את  אתכם ברעיון יצירתי.. הרי אחת השאלות שכולם שואלים:  
מאיפה אברך מחתן ילדים?? וכידוע שמאוד קשה לענות על השאלות האלו...    החודש??

וכמה שמנסים לסחוט את האברכים שיגלו אחת ולתמיד איזה בנק הם שדדו. האברכים  
ממשיכים למלאות פיהם מים ו... ובינינו... זה לא סנוביות... כי באמת באמת אין תשובה!!  

 נכון???  זה כנה!!! אין תשובה על השאלה הזו... 
של   העו"ש  מעגל  על  לעלות  איך  חוט  קצה  איזשהו  מצאתי  אחד  שיום  זהו!!!  אז 

   חשבתי להעביר את הכדור בחזרה לשואלים!!! האברכים...
לי יש שאלה שמסקרנת -אתם מסוקרנים איך אני האברך גומר את החודש... אז זהו ש

אותי לא פחות.. שמעתי שישנה תופעה שאצל החילונים או המודרניים יכול להיות מצב 
שקל והאישה מרויחה גם באזור הזה אם לא יותר... בקיצור: מעגל   25.000שהבעל מרויח  

)אגב: מרוב פרמיטיביות אני די מתקשה להאמין  חודש...  אלף שקל ב  50הכנסות שלהם נע סביב  
שקיימים כאלו ספרות במעגל החודשי של אנשים... אבל טוענים לי שזה קיים ועוד טוענים לי שזה לא בהכרח  

אבל חכה... זה לא נגמר בזה... לאותו זוג יש בסה"כ  העשירון העליון... לא יודע... תבררו את זה...(
ש...  א נותנים להם דירות ולא מחזיקים אותם אחרי החתונה בטענה  שני ילדים... והם ל

ופה הגיע תורי להגיב בתדהמה!!    ש... שאין להם כסף!! והם לא גומרים את החודש!!!! 
נעלם   לאיפה  להבין  מצליח  לא  אני  להבין...  ולא  להאמין  לא  תורי  הגיע    50.000כעת 

לך  שקל כל חודש?? אז איפה זה??    50.000שקל!!! איפה הכסף???  הההלו... אתה מרויח  
 יש שאלות עלי?? אז גם לי יש שאלות!! 

בדיוק כמו שהמודרני לא מבין מאיפה אנחנו מחתנים ילדים בלי חובות... אתם רוצים 
נעלם  לאיפה  לי  פירוט חשבון... תראה  לי  קודם אתה תביא  קודם אתה...  תשובות??? 

תראה לי את העובר    )בו בזמן שאפילו את הילדים שלך אתה לא מפרנס...(שקל מידי חודש    50.000
ושב שלך ואחרי שאני אראה לאיפה הכסף שלך נעלם אז אני אענה לך מאיפה לי יש  

אני חושב שהחילוני יכול מאוד לעזור לי בזה!!!   אה... מה אתה אומר על הרעיון?? כסף...
כי ברגע שהוא יראה לי את התנועות בחשבון ואני אראה על מה הכסף שלו מתבזבז... 

הקב"ה מאוד    תבין:חוסך...  יהיה לי הרבה יותר קל לסמן לו אחד לאחד איזה הוצאות אני  
יצירתי... הרבה יותר יצירתי ממה שאנחנו מדמיינים... בשביל לדמיין איזה הפסדים ואיזה  
הוצאות קיימות בעולם שאת זה הקב"ה חוסך לאברכים... צריך להיות בשביל זה מאוד  
מאוד יצירתי להקריץ איזה בלאי והוצאות יש בעולם שפסחו על בתי בני אברכים בדור  

החילוני יסכים להראות לי על מה הוא מכלה את המשכורת המנופחת   ... אבל אם2025
שלו מידי חודש... יהיה לי מאוד קל להצביע לו אחד לאחד ולהראות לו הנה... הנה עוד 

 משהו שה' חסך לי... הנה עוד הוצאה שמיותרת מבחינתי... 
עכשיו: קח בחשבון!!!! שיתכן שחלק דומיננטי מההוצאות יהיה כל מיני 'חור כרפס ---

ותכלת... מיטות זהב וכסף על רצפת בהט ושש ודר וסוחרת', שהוא צריך את זה בשביל 
מותר לנו לדעת   כן... תקשיב טוב טוב למשפט הבא:  להרגיש סיפוק ואושר ואני לא!!! 

שבניגוד למה שמקובל לחשוב... הרי ישנה רמת חיים ורווחה כלכלית שדווקא לחילוני  
   פחות מגיע!!!! ולאייפוניסט, זה מגיע להם ביושר!!! ודווקא לנו האברכים זה 

יום שלם של עסק התורה... אתה   ולמה??  כי סליחה... אתה האברך מגיע הבייתה מותש לאחר 
לפחות יודע שעשית היום את הדבר הכי אידיאלי מבחינתך!! היית במקום הנכון ביותר!! עשית  
את הדבר הטוב ביותר!! ואתה מברך את הילד שלך בעיניים בורקות שגם הוא יזכה לשבת כמוך 

ותך: האם פעם דמיינת מה עובר על בן אדם שחוזר הבייתה עוד יותר מותש בכולל... ואני שואל א 
את מה שאתה מרגיש!!! הוא לא מרגיש שהוא עשה את הדבר האידיאלי    לא מרגישממך... והוא  

)והוא ממש לא מאחל לילד ביותר... הוא לא אוהב את העבודה... הוא חייב לעבוד... והוא עובד קשה...  

אז בשביל מה?? בשביל מה הוא בכל זאת עובד? כי... כי ככה    עבודה המתישה הזו(שלו שגם הוא יעבוד ב
וקרמיקות    נו... אני שואל אותך: לא מגיע לו קורטוב של נחת זה... כי חייבים לעבוד ו... וזה החיים...   

'זה ינחמנו ממעשנו ומעצבון ידינו מן האדמה אשר  יוקרתיות וקצת בילויים ומסעדות ולו בשביל 
תחשוב על זה!!! החור כרפס ותכלת אחוז בחבלי בוץ וארגמן... זה לא רק יופי ופאר    אררה ה'?? 

והדר ורווחה כלכלית כמו שזה נראה מהמשקפיים שלך... תבין שזה גם ובעיקר מגיע בתור פיצוי  
וקרטוב של נחת בחיים!!! תחשוב שבן אדם עובד כמו חמור ומשווע לקצת נחת ותחושת פיצוי 

האם חשבת על  חות את זה יש לי... זה לפחות יצדיק את העבודה הקשה שעבדתי...  שהנה... לפ
אברך בן עליה כמעט ולא פוגש את הצורך ב'זה ינחמנו ממעשנו ומעצבון ידינו'!! הזוית הזו???  

אתה כמעט ולא פוגש את הבאסא של החיים... אתה אפילו לא שם לב שאתה כמעט כל הזמן  
ו  לנטו  לברוטו!!!  --מחובר  מה אמרתי??? לא  אושר    הבנת  ונטו  תוכן  נטו  רוצה  אדם  בן  כל  הרי 

קשה  נורא  לעבוד  הברוטו...  בשביל  מסביב  דברים  המון  המון  לשלם  נאלץ  הוא  אבל  בחים!!! 
ולהתקשקש סביב כל המידות רעות שלו ולהפגין בככרות ולהאשים את הממשלה והכל בשביל 

ערך שאני חי בשבילו... ואילו אברך כולל... כל כולו    להרגיש קרטוב של ערך נטו!! הנה.. יש לי איזה
יום שלם בשביל   יעוד שלנו בעולם הזה!! אברך לא עובד  נטו  מחובר לנטו תכלית!!!  נטו! הוא 

לחוות נחת  ללמוד... אלא הוא מיד מתחיל את היום בלימוד... הוא לא עושה שמיניות באויר כדי 
ופוגש את הילדים... והם כבר מתחילים לריב   1.00בחיק המשפחה... אלא הוא מיד בשעה  

ב"ה וכבר סקנדל וכבר הווי וצחוקים... אתה יודע כמה שמיניות חילוני עושה באויר כדי 
ספונטנית   בהרמוניה  המשפחה  בחיק  שגרתית  הכי  צהרים  ארוחת  לשעת  להגיע 

לבקש בשביל  רק  הרי  את    וטבעית??  לסגור  נא  הדרמטית:  הבקשה  את  שלו  מהבן 

המכשיר כי אנחנו עכשיו יושבים ביחד!! בשביל זה צריך לשבת במסעדה או לכה"פ  
האם העלית    האם חשבת על זה?? לעשות על האש כי בסתם יום למה לנתק מכשירים??  

על דעתך שהסיבה שלמשפחת אברכים יש פחות בילויים כי פחות מגיע לנו בילוים??  
פחות מגיע לנו פיצוי ונחמה על עצבון ידינו?? אין לך צורך בנחמה כי אתה כל היום 
מוקף בחוויות הכי טבעיות של החיים... ואתה מרגיש סיפוק ישיר מעצם הסדר יום שלך 

ת הדבר הכי טוב?? תבין: אברך יודע טוב מאוד מה זה לא שאתה יודע שאתה עושה א
לגמור את החודש... אבל יש משהו שאברך לא יודע!! מה זה גם לעבוד קשה ולהזיע 

את  ירוק דם במשך חודש ימים על כסף... ובסוף!!!! בסוף גם לא לגמור את החודש... ול
זה טעם מר שאף אברך לא טעם!!!! מילא אתה האברך,    זה אברך לא טעם בחיים שלו!! 

בחרת ביעדים אחרים בחיים... אתה משקיע בחיי נצח... טבעי שלא תגמור את החודש...  
 זה נורמלי!!! אבל גם לקרוע את הנשמה וגם לא לגמור את החודש?? 

נו... לא מגיע לכזה אחד קורטוב של 'חור כרפס ותכלת' בשביל לנחם אותו ממעשיו  
יום... את    180ומעצבון ידיו?? תחשוב על אחשוורוש... רחמנות!!!! בן אדם עשה משתה  
  180-ביום ה -הנששששמה הוא השקיע שם שיהיה הטופ שבטופ... ובדיוק ביום האחרון 

ערירי... אין לו לא ילדים ולא אשה, כל המשתה בום!!!! איבד את האשה שלו... נשאר  
יום נהפך לנושא רגיש שאסור להציף אותו כי הוא הסתיים במפח נפש איום    180-של ה

ומשומם   ריק  בארמון  להסתובב  לכה"פ  לו  מגיע  לא  הלב??  לך  נקרע  לא  ונורא... 
  כשלכה"פ הרצפה עשויה מבהט ושש ודר וסוחרת... אתה לא צריך את זה... אתה לא 

יום שהסתיים בטעם מר... אתה לא חזרת מבילוי בחו"ל שכ"כ   180מתוסכל מבילוי של  
השקענו וכ"כ רצינו ליהנות ובסוף רק רבנו כל הזמן וחזרנו לבוץ מרוחקים מאי פעם...  

 אתה בכלל לא מכיר את הניואנסים האלו... אצלך הכל מהיד לפה!!!  
ההתמודדויות   לפחות  אבל  פשוטות...  לא  והתמודדויות  קשיים  לפעמים  יש  אם  גם  אברך...  אצל  )תבין: 
מתוזמנות משמים... כלומר: אצל אברך מה נקרא התמודדות?? כשהקב"ה מתזמן כל מיני קשיים... המתנה 

אבל הההלו... אתה    לילדים, המתנה לשידוך, קושי בפרנסה, או בריאות... זה משהו שלפחות הרבש"ע הזמין...
לא שם לב... אבל אצל חילוני כמעט כל ההתמודדויות והאכזבות של החיים זה פחות רבש"ע ויותר אנחנו!!!  
לדפוק   רצינו  נחושים לשנות אחד את השני...  היינו  רצינו ליהנות...  רצינו לבלות...  ציפיות...  אנחנו פיתחנו 

רני תופס חזק חזק את המושכות.. הוא זה שמנסה בכל  משפטית את הבן זוג הקודם וכו'... בקיצור: המוד
הכח להוביל פה מהלכים... ליהנות... לנקום.. ומתי מתחילה התמודדות? כשהתוכניות שלו נכשלו והמהלכים  
שלו לא צלחו, וזה באמת באסא אמיתית... זו אכזבה!!!  אבל אצל אברך... לפחות את הבאסא הזו הוא חוסך!!!  

יום וזה הסתיים במפח נפש... המפח נפש שלי מסתכם בעצם זה שאין לי אפשרות    180זה לא שעשיתי משתה  
יום.... בסדר... זה חצי צרה... לא לנסוע לטיול זה אולי לא נחמד... אבל לסיים טיול מושקע    180לעשות משתה  

 באכזבה ש... שחוץ מעצבים לא היה כלום זה אאאוף.(

ממנה...  --- התחמקתי  ולמעשה  מקודם  שנשאלה  שאלה  חייב...  נשארתי  עדיין  אבל 
בשביל מה צריך לכתוב את כל הפיצי'פקעס של החור כרפס ותכלת וכל החומריות של  
אחשוורוש... ועוד לא סתם... אלא זה מעכב... מי שלא שמע את זה במגילה הוא לא  

 יוצא ידי חובה... למה?? 
כמו שמצינו אצל אברהם אבינו   והתשובה היא: ליתן לך שכר על כל אמירה ואמירה!!! 

שניהם יחידים, אשר    -שני בנים יש לי... את יחידך  -שהקב"ה אומר לו: קח נא את בנך
את שניהם אני אוהב, את יצחק... ולמה ה' לא אמר לו מיד יצחק?? ליתן לו שכר    -אהבת

 על כל אמירה ואמירה... 
זהו!!! שבני תורה בדורנו נאלצים להתמודד הרבה הרבה מול סור מרע!!! יש הרבה הרבה   אז 
פיתויים מבחוץ שקורצים... מסנוורים... ואתה צריך לסור ולוותר על הרבה מאוד דברים... גם על  
ועל האישור שמגיע רק דרך   הקניות דרך הרשת... וגם על הקליפ שניתן לראות רק בקישור... 

למה הקב"ה מפגיש אותנו חזיתית ומגרה אותנו מול כ"כ הרבה    והשאלה הנשאלת:  הישומון,
 דברים שבגדר 'הראיתיך בעיניך ושמה לא תעבור'?? 

והתשובה היא: ליתן לך שכר על כל אמירה ואמירה!! ליתן לך שכר על כל חור!! כרפס!! תכלת!!  
אחוז בחבלי בוץ וארגמן... כל מפגש נוסף מול הנהנתנות של העולם שאני נאלץ לוותר על זה 
וזו הסיבה שהמגילה כ"כ  וויתור!!!  ויתור  למענו יתברך... זה נועד בשביל ליתן לך שכר על כל 

   את ככככל מה שהיה שם במשתה של אחשוורוש... מפרטת
ולמה?? כי היה איש יהודי בשושן הבירה שהוא לא!!!! לא גלש ברשת... והוא הפסיד את המשתה 
ויתר!!! האם  ה'מטריף...' ואם ככה... המגילה צריכה לפרט כי ליתן לו שכר על כל פריט שהוא 
האיש יהודי הזה עשה בכלל עסק בכל הפריטים האלו??? לא יודע!!! יתכן שלא!! אבל לא הוא 

ה' קובע... הרבש"ע יודע מה מרדכי של דורנו הפסיד בכל אתר שהוא לא נכנס... והקב"ה קובע...  
בונה מזה היכל של געגועים בשמים!!! ואם הבן שלי ויתר על רצפת בהט ושש למעני.. אז בשמים 
וסוחרת, ה' ממשיך להתהלך בעולמו של  ודר  ושש  נבנה היכל של נאמנות לה' מרוצף בבהט 

ורואה כמה קליינטים וקידומים מרדכי ואסתר מוכנים לוותר למענו יתב'...   אחשוורוש בן דורנו 
וזה גם נכנס להיכל הנאמנות והצפת הגעגועים של ה' אלינו!!! אשת אברך בדורנו שהיא ממש 
בחזקת אסתר בארמון אחשוורוש, נתקלת ביום יום בכאלו שאורח החיים שלהם עסוק בשדרוג 

בלי בוץ על גלילי כסף ועמודי שש... ואותה אשת אברך מוכנה וטיפוח והרחבת הבית... אחוז בח
שום   על  מדלג  ולא  כסף...  גליל  שום  על  מוותר  לא  מדויקות!!!  מידות  לוקח  והקב"ה  לוותר!! 

 קרמיקת בהט ושש... מהכל הוא בונה היכל של אהבה ונאמנות... 
זו הסיבה שכל העושר והמילוי סיפוקים של אחשוורוש כתוב במגילה בכתב אשורית... כי בשביל  
אחשוורוש זה חומריות... ובשביל מרדכי זה נתינה לה'!!! אני מוכן לתת ולמסור לך ה' את כל  
העושר הזה.. את כל המשתה הזה בנאמנות!!! ואתה מצידך מוותר... מרגיש מפסיד... אבל לא!!!  

קח את כל התפריט של כל משתה שאתה מפסיד אותו... ה' לוקח כל פריט בגד שלא יכולת ה' לו 
ו... ואצל הקב"ה זה מתורגם לאהבה וגעגועים!!! ויום אחד הגעגועים  ו...  לקנות דרך המחשב... 
האלו ישצפו ויקצפו ויציפו אותנו באהבה חוזרת... אבל עזוב... לא זה מה שכעת מעניין אותנו...  

ותכלת' של אחשוורוש לא נשאר כלום... אבל מה'חור מה שמע ניין אותנו זה שמה'חור כרפס 
כרפס ותכלת' שמרדכי סר מהם למענו יתברך... מזה יש היכל שכולו אהבה וגעגועים וזה נצח 
נצחים!! כן... אלו שנהנים פה חופשי על הבר... הכל פתוח לפניהם והם עושים מה שבא להם...  

לפעמים בא לי... אין לי לגמרי מושג מה יש שם... אבל בא לי... גם אני רוצה  לפעמים קשה לנו!!!  
ככה להתגלצ' חינם מן המצוות, לי אין מושג מה יש שם!!! אבל לרבש"ע יש מושג... והוא יתברך 
מעות במשקל  אותו כמונה  ושוקל  עליו  מוותר  ריגוש שאני  וכל  כל אתר  לוקח  מידות,  לוקח 

'... קח את זה ממני כמשלוח מנות... ממני אליך באהבה... רק בקשה אחת  נאמנות ואהבה... ואנא ה
אני מצרף עם זה: אנא ממך ה'... תרצה בנו... תחפוץ בנו... תשמח בנו... תדע שיש לך כאן כלה 
שמחכה לך בכיליון עיניים... ממתינה רק לך... ועד שתשוב אלינו אני פה ממשיכה לשגר לך עוד  

 מוכנה להמיר אותך...  ועוד ויתורים שאני לא
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